



Information Station—Truly Outstanding Friendly Service

“Excuse me, where can I find something tasty?” “Excuse me, what are the specialty products of this region?” If you have any question during your journey in Taiwan, come to the Information Station and you may be pleasantly surprised at their warm hospitality!

To help travelers with their journey, the Taiwan Tourism Bureau collaborates with various stores and service providers throughout Taiwan to establish the “Information Station” system that helps visitors in Taiwan.

You can spot an “Information Station” by its yellow, round “Information Station” sign with black letters. Other than maps and travel information, the station also has a Wi-Fi hotspot and QR codes that guide visitors to a variety of cloud-based travel services.

Travelers are able to experience “local characteristics” and “hospitality” by visiting any information station. The aim of establishing this information station system is to encourage visitors to come back so that they can continue to enjoy the beauty of Taiwan and the friendliness from the local people. Come on, don't be shy; everyone is invited to make inquiries at the “Information Station”!

24HR toll-free travel information hotline: 0800-011765

借問站 友善服務真正讚

「借問一下，哪裡有好吃的？」、「借問一下，這裡的特產是什麼？」。在旅行臺灣的旅途中有任何問題，來到借問站輕鬆的「借問一下……」，就會有讓人讚不絕口的驚喜！

為了以「歡喜相借問」的臺式熱情服務，協助自由行旅客解決疑難雜症，交通部觀光署特別與全臺友善店家與服務單位合作設立「借問站」，讓遊客輕鬆暢遊臺灣。

來到「借問站」的門口，您會看見黃底黑字的圓形「借問站」招牌，借問站裡除了有地圖資訊看板與友善的旅遊諮詢服務外，並設有WiFi熱點與QR code引導至雲端提供各項旅遊服務。

「借問站」讓您的旅遊過程融入了「在地」與「人情味」，就是想為旅人創造一遊再遊、一「遊」未盡的感動體驗，可看見臺灣之美，也感受熱情臺灣。請大家「免拍謝」，快去借問一下！

24小時免付費旅遊諮詢服務熱線 ☎ 0800-011765

人生地不熟·一問解千愁

New Information Stations—Enjoy friendly experiences



周邊地區旅遊諮詢服務



桃竹苗i-center 旅遊服務體系

| | | |
|---------|------------------|------------|
| 獅頭山遊客中心 | 新竹縣峨眉鄉七星村六寮60-8號 | 03-5809296 |
| 南庄遊客中心 | 苗栗縣南庄鄉東村大同路43號 | 037-824570 |

Taoyuan, Hsinchu, Miaoli i-center Travel Service Network

| | | |
|-------------------------------------|--|------------|
| Lion's Head Mountain Visitor Center | No.60-8, Liuliao, Emei Township, Hsinchu County | 03-5809296 |
| Nanzhuang Visitor Center | No.43, Datong Rd., Nanzhuang Township, Miaoli County | 037-824570 |

中彰投i-center 旅遊服務體系

| | | |
|------------|--------------------|-------------|
| 梨山遊客中心 | 臺中市和平區梨山里中正路91-2號 | 04-25981331 |
| 谷關遊客中心 | 臺中市和平區博愛里東關路一段102號 | 04-25951496 |
| 八卦山脈生態遊客中心 | 彰化市卦山路13之7號 | 04-7289608 |
| 松柏嶺遊客中心 | 南投縣名間鄉名松路二段181號 | 049-2580525 |

Taichung, Changhua, Nantou i-center Travel Service System

| | | |
|---|---|-------------|
| Lishang Visitor Center | No. 91-2, Zhongzheng Rd., Lishan Village, Heping Township, Taichung City | 04-25981331 |
| Guguan Visitor Center | No. 102, Sec. 1, Dongguan Rd., Boai Village, Heping Township, Taichung City | 04-25951496 |
| Baguashan Mountain Range Tourist Center | No. 13-7, Guashan Rd., Changhua City | 04-7289608 |
| Songboling Visitor Center | No.181, Minsong Rd., Sec. 2, Mingjian Township, Nantou County | 049-2580525 |

24小時免付費旅遊諮詢服務熱線 ☎ 0800-011765



借問站資訊



蕃社30陳家古厝

苗栗縣竹南鎮中港的陳家古厝，作為當地文化復興的重要基地，具有深厚的歷史與文化意涵。這座閩式三合院最早建於日治時期，為了保護這一具有歷史價值的建築，當地居民決定投入大量資源進行修復工作，並邀請專家根據傳統工法精心設計與修復。最終，這棟歷經數年修繕的古厝於2015年完工，恢復了原有的面貌，並成為中港地區文化推廣的核心基地，不僅是文化傳承的象徵，也承載了當地居民對於歷史與文化的深切關懷。隨著古厝修復完成，當地居民與文化推廣協會將這一空間轉型為地方文化活動的核心場域，並透過連結周邊的文化據點。

Chen Family Historic Residence

The Chen Family Historic Residence located in Zhonggang, Zhunan Township, Miaoli, is considered a significant hub for local cultural revitalization. This Hokkien-style three-section compound was built during the Japanese occupation period. To preserve this historically significant site, local residents decided to invest a lot of resources and invite numerous experts to carry out renovations. The Chen Family Historic Residence was open to the public in 2015 after years of renovations and has become a base to promote cultures in Zhonggang area. It represents not only as a symbol of cultural heritage but also the respect from the local people. With the completion of the restoration, the local residents and the cultural promotion association has transformed this space into a hub for local cultural activities.



台灣好行·台灣觀巴

台灣好行 輕鬆出遊好方式

「台灣好行（景點接駁公車）」服務將旅客從景點附近的臺鐵、高鐵等交通場站接送至主要觀光景點，是想自行規劃行程又不想開車或跟團的旅客，節能減碳與輕鬆出遊的好方式。

Taiwan Tourist Shuttle – The Easy Way to Travel

The “Taiwan Tourist Shuttle” is a bus service designed exclusively to help travelers, both local and foreign, get around Taiwan with the utmost convenience and economy. From Taiwan Railways train stations and High Speed Rail stations, the shuttle buses take travelers to nearby tourist attractions, covering all of the island's main scenic destinations. The Taiwan Tourist Shuttle is the easiest and most convenient way to travel for people who are without their own transportation and are not with a tour group. It not only allows them to plan their itineraries flexibly, but also resonates with the new tourism trend of energy conservation and carbon reduction.



台灣觀巴 深度體驗悠遊臺灣之美

「台灣觀巴」集合全臺灣各大景點，規劃多種精采套裝行程，悠遊臺灣特色風光、體驗在地文化，發現臺灣無限魅力！「台灣觀巴」可直接至飯店、機場及車站迎送旅客並提供全程交通、導覽解說、旅遊保險及低成行人數等貼心服務，讓您輕鬆體驗低碳小旅行。

Taiwan Tour Bus—In depth Appreciation of Taiwan's Splendors

The Taiwan Tour Bus covers major tourist destinations in Taiwan with a variety of dazzling travel itineraries, allowing you to visit the beautiful island of Formosa with ease and discover her infinite appeal! The Taiwan Tour Bus offers convenient, comfortable and friendly guided tours to various top tourist destinations, with pick-up and drop-off at your hotel, airport, or rail stations. Other thoughtful services such as travel insurance allow you to enjoy your sightseeing journey effortlessly and comfortably.



廣告 接受交通部觀光署 補助



- 美食-餐廳
- 住宿
- 觀光景點
- 特色伴手禮
- YouBike 微笑單車
- YouBike 微笑單車站點

苗栗借問站
More informations

台灣旅宿網
Legal accommodation

台灣好行旅遊服務網
Taiwan Tourist Shuttle service

苗栗文化觀光旅遊網
Miaoli Travel

YouBike微笑單車
YouBike Station List



蕃社30陳家古厝

地址：苗栗縣竹南鎮中港里番社30號
電話：0953-118143
網址：https://www.facebook.com/huansia/?locale=zh_TW
營業時間：08:30-12:00、13:00-16:30 週一、二公休



修復後的陳家古厝成為了文化推廣活動的重心，並以多元化的活動形式吸引遊客與當地居民的參與。古厝內部的三合院廣場常常成為民俗演出、創意市集、音樂表演等活動的舉辦場所，這些活動不僅展示了當地的傳統藝術與手工藝，還能讓遊客深度體驗苗栗獨特的文化氛圍。此外，陳家古厝也積極舉辦各類手作體驗活動，如DIY手工藝、傳統美食製作等，這些活動不僅促進了當地文化的傳承，也讓更多人重新認識和欣賞這片歷史悠久的土地。通過這些多樣化的文化活動，陳家古厝不僅成為當地社區交流的場所，也成為連接過去與現代、傳統與創意的重要橋樑。

Chen Family Historic Residence

Address: No. 30, Fanshe, Zhonggangli, Zhunan Township, Miaoli County
Telephone: 0953-118143
Website: https://www.facebook.com/huansia/?locale=zh_TW
Business hours: 8:30am-12:00pm, 1:00pm-4:30pm
(Closed on Monday and Tuesday)

Diverse activities have been held at the renovated Chen Family Historic Residence to attract visitors and local people. You can find folk arts, creative markets, musical performances arranged at the square inside the three-section compound. These activities not only demonstrate local traditional arts and crafts, but also offer an opportunity for visitors to immerse in the unique cultural atmosphere in Miaoli. Moreover, there are also many DIY activities for people to sign up to appreciate the enriched cultures while having fun at the same time. These cultural events make the Chen Family Historic Residence not only a perfect place for people coming from different places to exchange ideas but also an important medium to pass on the wisdom and creativity from one generation to another.

鄰近資訊 Food/Accommodation/Places to go

- | | | | |
|---|--|--|--|
| <p>1 龍鳳漁港 苗栗縣竹南鎮龍鳳里 037-464155 24小時開放 Longfeng Fishing Port 龍鳳漁港, Zhunan Township ☎ 037-454155 ⌚ 24hours open</p> <p>2 龍鳳安檢所 苗栗縣竹南鎮龍江街359巷5號 037-484949 24小時營業 Longfeng Inspection Office 龍鳳安檢所, Zhunan Township, Miaoli County ☎ 037-484949 ⌚ 24hours open</p> <p>3 假日之森 竹南鎮竹興里 037-462101 24小時營業 Coastal Forest Park 假日之森, Zhunan Township ☎ 037-462101 ⌚ 24hours open</p> <p>4 蔬皮肚皮 竹南鎮竹興里竹圍仔92號 037-465645 12:00-19:00 Super Duper Super Duper, Zhunan Township, Miaoli County ☎ 037-465645 ⌚ 12:00pm-7:00pm</p> <p>5 竹南后厝龍鳳宮 竹南鎮龍安街69號 037-464620 05:00-21:00 Longfeng Temple 竹南后厝龍鳳宮, Zhunan Township, Miaoli County ☎ 037-464620 ⌚ 5:00am-9:00pm</p> <p>6 竹南中港慈裕宮 竹南鎮民生路7號 037-462353</p> | <p>05:00-21:00 Zhunan Jhonggang Cihyu temple 竹南中港慈裕宮, Zhunan Township, Miaoli County ☎ 037-462353</p> <p>7 中港老街 竹南鎮民生路、迎薰路、與守法街之間 Zhonggang Old Street 中港老街, Zhunan Township, Miaoli County ☎ 037-462101 ⌚ 24hours open</p> <p>8 竹南獅山親子公園 竹南鎮真如路39-45號 037-462101 24小時營業 Shishan Multipurpose Sports Park 獅山親子公園, Zhunan Township, Miaoli County ☎ 037-612669 ⌚ 09:00-17:00 週一公休</p> <p>9 苗北藝文中心 竹南鎮公園路206號 037-612669 09:00-17:00 週一公休 Miaobei Art Center 苗北藝文中心, Zhunan Township, Miaoli County ☎ 037-612669 ⌚ 9:00am-5:00pm (Closed on Monday)</p> <p>10 陳記台南碗粿 竹南鎮自由街64號 037-476555 06:00-13:00 週一公休 Chen's Tainan Savory Rice Pudding 陳記台南碗粿, Zhunan Township, Miaoli County ☎ 037-476555 ⌚ 6:00am-1:00pm (Closed on Monday)</p> <p>11 香香意麵 竹南鎮延平路68-1號 0917-757732 05:30-14:00 Xiang Xiang Noodle</p> | <p>☎ No. 68-1, Yanping Rd., Zhunan Township, Miaoli County ☎ 0917-757732 ⌚ 5:30am-2:00pm</p> <p>12 四方鮮乳酪故事館 竹南鎮大厝59-13號 037-472609 09:00-17:00 週三公休 Fourways Cheese Story House 四方鮮乳酪故事館, Zhunan Township, Miaoli County ☎ 037-472609 ⌚ 9:00am-5:00pm (Closed on Wednesday)</p> <p>13 靚藝金鬱金香酒店 竹南鎮公園路106號 037-539888 24小時營業 Golden Tulip Aesthetics Hotel 靚藝金鬱金香酒店, Zhunan Township, Miaoli County ☎ 037-539888 ⌚ 24hours open</p> <p>14 尚順君樂飯店 頭份市育樂街6號 037-539555 24小時營業 Grand Royal Hotel 尚順君樂飯店, Toufen City, Miaoli County ☎ 037-539555 ⌚ 24hours open</p> <p>15 尚順育樂天地 苗栗縣頭份市育樂街6-6號 037-539999 10:00-18:00 Shang Shun plaza 尚順育樂天地, Toufen City, Miaoli County ☎ 037-539999 ⌚ 10:00am-6:00pm</p> <p>16 尚順購物中心 苗栗縣頭份市育樂街6號 037-539999 11:00-21:30 Shang Shun Mall 尚順購物中心, Toufen City, Miaoli County ☎ 037-539999 ⌚ 11:00am-9:30pm</p> | <p>17 竹南.頭份運動公園 竹南鎮公園路55號 037-625648 24小時營業 Zhunan Toufen Sports Park 竹南.頭份運動公園, Zhunan Township, Miaoli County ☎ 037-625648 ⌚ 24hours open</p> <p>18 蘆竹滴古厝 頭份市蘆竹里15鄰191號 037-628187 08:00-17:00 週二公休 Luzhunan Historic House 蘆竹滴古厝, Toufen City, Miaoli County ☎ 037-628187 ⌚ 8:00am-5:00pm (Closed on Tuesday)</p> <p>19 滿燭DIY蠟燭故事館 頭份市中華路438巷6號 037-621893 09:00-17:00 Manzhu DIY Candle Museum 滿燭DIY蠟燭故事館, Toufen City, Miaoli County ☎ 037-621893 ⌚ 9:00am-5:00pm</p> |
|---|--|--|--|

※店家實際營業時間請以店家公告為準